
Protokół Nr 11/2003

Z posiedzenia Komisji Oświaty, Sportu, Turystyki, Kultury, Rodziny i Patologii
w dniu 20 listopada 2003r.

Przewodniczył Przewodniczący Komisji – Józef Woźny.
Lista obecności w załączeniu.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczył:
Piotr Pośpiech – Skarbnik Powiatu.

Porządek posiedzenia:
1.Otwarcie posiedzenia.
2.Omówienie materiałów na sesję Rady Powiatu w dniu 27.11.2003r.
3.Wolne wnioski.

Ad.1.

Przewodniczący Komisji otworzył posiedzenie, powitał wszystkich zebranych i przedstawił
proponowany w zawiadomieniu na komisję, porządek obrad. Członkowie komisji nie wnieśli
do niego uwag i jednogłośnie przyjęli proponowany porządek posiedzenia w dniu
dzisiejszym.

Ad.2.

Radni zapoznali się z materiałami przygotowanymi na najbliższą sesję Rady Powiatu,
która odbędzie się w dniu 27.11.2003r. W materiałach tych znajdują się projekty uchwał
w następujących sprawach:
-wniesienia wkładów oraz objęcia akcji spółki akcyjnej pn. Powiatowe Centrum
 Zdrowia S.A. w Kluczborku,
-zmian w budżecie Powiatu Kluczborskiego uchwalonego na 2003r.,
-zmiany uchwały Nr XLII/316/2002 Rady Powiatu w Kluczborku
 z dnia 26.09.2002r. w sprawie udzielenia pożyczki długoterminowej
 Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Kluczborku,
-zatwierdzenia zmian do Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki
  Zdrowotnej ZOZ w Kluczborku,
-zatwierdzenia jednolitego tekstu Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu
 Opieki Zdrowotnej ZOZ w Kluczborku,
-wyrażenia opinii do projektu uchwały Sejmiku Województwa Opolskiego
  dotyczącego przekształcenia Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki
  Zdrowotnej Szpitala Reumatologiczno-Rehabilitacyjnego w Pokoju,
-wyrażenia opinii do projektu uchwały Sejmiku Województwa Opolskiego
  dotyczącego wyłączenia ze struktury Samodzielnego Specjalistycznego Zespołu
  Opieki Zdrowotnej nad Matką i Dzieckiem w Opolu Wojewódzkiej
  Specjalistycznej Przychodni Dziecięcej w Opolu w celu przekształcenia,
-zbycia nieruchomości zabudowanej stanowiącej własność Powiatu
   Kluczborskiego po byłym pogotowiu ratunkowym,
-przekazania nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Kluczborskiego

 



  na rzecz Skarbu Państwa,
-ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki
  przyznawania nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego
  i za warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia,
  a także wysokość i szczegółowe zasady przyznawania dodatku mieszkaniowego,
-zmieniająca uchwałę Nr X/70/2003 Rady Powiatu w Kluczborku z dnia 28.08.2003r.
 w sprawie określenia zadań do realizacji ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji
 Osób Niepełnosprawnych na 2003r.,
-odrzucenia skargi radnego Leszka Krzyżanowskiego na Starostę Kluczborskiego
  i Sekretarza Powiatu.
Ponadto w materiałach na sesję znajduje się projekt stanowiska Rady Powiatu w Kluczborku
w sprawie przyspieszenia terminu rozpoczęcia budowy obwodnicy drogowej dla Miasta
Wołczyna, informacja podmiotów dokonujących analizy oświadczeń majątkowych radnych,
kierowników jednostek organizacyjnych powiatu oraz osób wydających decyzje
administracyjne w imieniu Starosty Kluczborskiego oraz sprawozdanie z działalności Zarządu
Powiatu za okres od 17.10.2003r. do 27.10.2003r.
Skarbnik Powiatu omówił szczegółowo projekty uchwał dotyczących spraw finansowych
powiatu. Dodatkowo przekazał radnym materiały związane z funkcjonowaniem
nowotworzonej spółki pn. Powiatowe Centrum Zdrowia w Kluczborku celem zapoznania.
Materiały te zawierają założenia w zakresie przychodów, kosztów, struktury organizacyjnej,
planowanego zatrudnienia, ilości łóżek na poszczególnych oddziałach szpitalnych oraz ich
lokalizacja, a także prognozę na rok 2004 /bilans, rachunek zysków i strat, sprawozdanie
z przepływów środków pieniężnych/. Do materiałów załączony został również projekt statutu
niepublicznego zakładu opieki zdrowotnej w Kluczborku.      
Skarbnik wyjaśnił ponadto, że projekt uchwały w sprawie wynagradzania nauczycieli
zawiera zmianę dotyczącą szczegółowych zasad obliczania wynagrodzenia za godziny
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw. Proponuje się, aby wynagrodzenie
te obliczać jako 1% stawki osobistego zaszeregowania z uwzględnieniem dodatku za warunki
pracy, co jest korzystne dla nauczycieli. Skarbnik powiedział też, że jest ogromny nacisk
ze strony nauczycieli na podwyższenie tych stawek, ale brakuje na to środków finansowych.
Należy skorygować zapisy z poprzedniej uchwały w tej sprawie, pomimo nie
zakwestionowania jej przez organ nadzoru. Rada Powiatu musi bowiem konkretnie ustalić
wysokość stawki za przedmiotowe godziny pracy nauczycieli.
Przewodniczący Komisji zapytał czy konieczne jest podejmowanie uchwały w sprawie zmian
Statutu SPZOZ oraz jednolitego jego tekstu. Skarbnik wyjaśnił, że musi to nastąpić w celach
porządkowych aż do momentu całkowitej likwidacji zakładu.
Rany zapytał również co będzie z nieruchomościami po byłym pogotowiu ratunkowym.
Skarbnik powiedział, że Gmina Kluczbork zadecyduje o tym. Zgodnie z projektem uchwały
w sprawie zbycia nieruchomości zabudowanej po byłym pogotowiu. Gmina Kluczbork
umorzy zadłużenie SPZOZ z tytułu podatku od nieruchomości wobec gminy w zamian
za nieodpłatne przejęcie tej nieruchomości. Gmina wtedy zadecyduje na co przeznaczy
przejęty budynek i garaże.
Innych zapytań do materiałów na sesję radni nie wnieśli.

Ad.3.

Przewodniczący Komisji przedstawił radnym odpowiedź Starosty Kluczborskiego
/pismo Nr ED-MP-0551/2/03 z dnia 21.10.2003r./ na zapytanie komisji dotyczące
funkcjonowania Młodzieżowego Domu Kultury w Kluczborku /sprawa Nr RP/K.Ośw.-

 



0058/11/2003/. Członkowie komisji nie zgodzili się jednak z odpowiedzią Starosty i wystąpili
z ponownym pismem w tej sprawie. Komisja Oświaty wystąpiła do Starosty Kluczborskiego
z zapytaniem jaka jest struktura funduszu płac w MDK /podział środków na pracowników
etatowych, umowy-zlecenia, ilość pracowników w poszczególnych grupach i ich obciążenie
zajęciami dydaktycznymi/ oraz czy zasadne jest godzenie obowiązków Dyrektora placówki
z pracą w innych miejscach, czy nie cierpi na tym jakość zarządzania MDK. Członkowie
komisji zaproponowali, aby sprawdzić kiedyś czy faktycznie odbywają się zajęcia
w godzinach popołudniowych w tej placówce. Ponadto zasugerowali przeprowadzenie
kontroli w placówce.
Kolejno radni zapoznali się z pismem Naczelnika Wydziału Edukacji /Nr ED-AM-0717/86/03
z dnia 17.11.2003r./ dotyczącym symulacji struktury zatrudnienia w szkołach
ponadgimnazjalnych naszego powiatu w latach 2003-2009. Dokument ten sporządzono
w oparciu o dane ze szkół. Naczelnik Wydziału Edukacji wyjaśniła w swoim piśmie,
że celem tej symulacji jest ukazanie zmian w strukturze zatrudnienia nauczycieli, jakie zajdą
w ciągu kilku lat. Należy więc na tej podstawie określić politykę powiatu w tej materii.
Nastąpi spadek zatrudnienia nauczycieli – o około 16, 32 etatów mniej w roku 2008/2009
w stosunku do roku szkolnego 2003/2004, co będzie spowodowane niżem demograficznym.
Członkowie komisji w toku dyskusji wspólnie opowiedzieli się za tym, że profile kształcenia
naszych uczniów muszą być dopasowane do potrzeb obecnego rynku pracy. Bardzo ważnym
elementem edukacji jest kształcenie zawodowe, ustawiczne oraz możliwość wąskiej
specjalizacji. Komisja zaakceptowała informację Naczelnika, ale zdaniem komisji dobrze
byłoby do tego załączyć przewidywaną prognozę kosztów, uwzględniającą np. liczbę
nauczycieli, którzy przejdą w tych latach na emerytury. Informacja Naczelnika Wydziału
Edukacji znajduje się w aktach komisji - sprawa Nr RP/K.Ośw.-0058/12/2003/.
Kolejno radny Piotr Gruss poinformował, że w Zespole Szkół Rolniczych w Polanowicach
odbyło się seminarium regionalne PTTK, na którym zaprezentowano nowa mapę zabytków
Powiatu Kluczborskiego.
Innych spraw nie poruszano. W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący
Komisji podziękował wszystkim zebranym za udział i zamknął posiedzenie komisji w dniu
dzisiejszym. Na tym protokół zakończono.

Przewodniczący Komisji:

         Józef Woźny 

     Protokołowała:

Katarzyna Stanisławska

 


